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av Anita Stenberg och Gösta Lyngå (båda m p) 
Valfrihet inom barnomsorgen 

Nuvarande situation 

Det finns för närvarande flera olika former av barnomsorg, barndaghem. 

familjedaghem. trebarnssystem. m.fl. Det är mycket viktigt att det i alla 

kommuner finns ett rimligt utbud av olika former eftersom barns behov är 

olika och efter om även föräldrarnas situation kan göra en viss form mycket 

lämpligare än en annan. 

Formellt är det kommunerna som bestämmer utbudet av olika former av 

barnomsorg och som därför har ansvaret för tillräcklig valfrihet. I praktiken 

är det dock så att de bidrag som kommunen får av staten inte står i propor

tion till kostnaderna och att kommunen därför inte anser sig ha råd att satsa 

på ett rikt urval. Speciellt gäller det. -len låga satsningen som görs på famil

jedaghem och trebarnssystem. forn., som för barn är idealiska och som 

också samhällsekonomiskt torde vara att föredra. 

statsbidragen 

Det är tydligt att statsbidragen till kommunerna för barnomsorg är så dimen

sionerade att de styr socialnämnderna både pedagogiskt och samhällsekono

miskt mot barndaghem. Vi anser att en kommitte bör utses för att ta fram 

ett bättre system för varierande barnomsorg och ett statsbidragssystem som 

inte i ig själv profilerar kommunernas val av omsorgsutbud. 

Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 

att riksdagen hos regeringen begär förslag om ett flexibelt system 

för barnomsorg. som ger kommunerna ekonomiska möjligheter att 

själva välja sitt utbud. 
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